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Kiuruveden kaupunki, Harjukatu 2, PL 28, 74701 Kiuruvesi 

Kiuruveden kaupunki        Pöytäkirja 5/2014 

VANHUSNEUVOSTO 

 

 

 
Paikka: Virranranta 
Aika: 12.12.2014. klo 10:30–13:00 
Sihteeri: Maarit Laaksorinne 

 
 
 
 
 

Läsnäolijat: Venäläinen Marketta, Pj. 
   Ahonen Pekka 

Hyvönen Elma 
Jauhiainen Maija-Leena 

   Kärkkäinen Marja-Leena, poistui klo 11:50 
Randelin Pirjo, poistui klo 12:45 

   Sivonen Elsa 
   Svärd Vilho 

Laaksorinne Maarit, sihteeri 
 

Poissa:   Rantonen Viljo 
   Niskanen Väinö 
 
Vierailija:   Mikkonen Anne, Ylä-Savon SOTE kuntayhtymän  
   Rautio Esko, Kunnallisneuvos poistui klo 12:00 

Hynynen Vesta, hanketyöntekijä, Terveempi Itä-Suomi 
hankkeesta, saapui klo 11:40 

 

 
 
 
 
 
1§. Kokouksen avaus 

 
Puheenjohtaja avasi kokouksen ja toivotti osanottajat tervetulleiksi. 

 
2§. Laillisuus ja päätösvaltaisuus sekä läsnäolijoiden toteaminen 

 
Todettiin, että kokouskutsu oli toimitettu vanhusneuvoston jäsenille 
19.11.2014 ja jäseniä kokouksessa oli riittävästi.   
Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.  
 

3§. Asialistan hyväksyminen työjärjestykseksi 
  

Muutettiin työjärjestystä niin, että Kohta 7. Anne Mikkosen esitys, siirtyy koh-
taan 5.  
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4§. Edellisen kokouksen pöytäkirja 
 

Sihteeri luki edellisen kokouksen pöytäkirjan ja se hyväksyttiin muuttumatto-
mana. 

   
 
5§. Anne Mikkonen, Ylä-Savon SOTE kuntayhtymän Hoito- ja hoivajohtaja 

  
Anne Mikkosella oli Power Point-esitys, josta hän esitteli kattavasti mm. talo-
usarviota vuodelle 2015 ja kuntayhtymän strategiaa ja painopisteitä. Mikkonen 
kertoi toiminnanohjausjärjestelmästä, jonka tarkoitus on varmistaa asiakkaalle 
paremmin aika, johon hoito- ja palvelusuunnitelmassa on sitouduttu. Henkilös-
tön suunnitteleminen sinne, missä eniten apua tarvitaan kulloinkin, selkeytyy. 
Marja-Leena Kärkkäinen esitti toiveen, että järjestelmää esiteltäisiin vielä laa-
jemmin.  
Hoito- ja hoivatyö painottuu yhä enemmän kotiin annettaviin palveluihin ja lai-
toshoitoa annetaan vain lääketieteellisin perustein. Tähän päästään riittävällä 
kotihoidon mitoituksella ja toiminnanohjauksella. 
Virranrantaan tulee ns. raskashoivaa, mikä on mahdollista rakennuksessa teh-
tävien muutostöiden jälkeen. Virranrannan vanhustyönkeskus pääsee taas 
”oikeuksiinsa”. Palveluohjaus ja kotihoito on tarkoitus siirtää saman katon alle, 
jolloin kaikki ikäihmisten palvelut olisi saatavilla Virranrannassa. 
 
Keskusteluissa korostettiin omatoimisuuden tukemista ja vastuun ottamista 
omasta elämästä. Ylä-Savon SOTE kuntayhtymässä strategiset päämäärät 
ovat hyvinvoiva kuntalainen, asiakaslähtöinen toiminta ja viihtyisä, terveellinen 
ja turvallinen ympäristö. 
 
Esille tuli myös omaishoidon lainsäädännön muuttuminen vuonna 2015 ja sen 
mahdolliset vaikutukset palveluiden järjestämiseen.  
  
 

6§. Kunnallisneuvos Esko Raution aloitteet 
 

Esko Rautio kertoi Kiuruveden Invaliditalon kerhotilan laajentamisesityksestä. 
Rautio lähettää tekstin lehteen julkaistavaksi. Vanhusneuvosto lähettää esi-
tyksen kaupungin, SOTE ky:nja taloyhtiön tiedoksi sekä muistion liitteeksi. 
 
Esko Rautio kertoi liikunnan merkityksestä kaiken ikäisille ja eritoten ikäihmi-
sille. Tunnettuna liikunnan ystävänä Rautio ehdotti aloitetta tehostetun liikun-
nan vuodesta. Liikunta on tärkeää ennaltaehkäisevää työtä ja sitä tulee suun-
nata lisää eläkeläisryhmille. Tutkimuksen mukaan liikunnalla voidaan siirtää 
kahdella vuodella tehostettujen palveluiden piiriin siirtymistä. Asian tiimoilta ol-
laan yhteydessä Lassi Myllylään. 
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7§. Vesta Hynynen, Terveempi Itä-Suomi hankkeen hanke työtekijä. 
 

Vesta Hynynen esitteli TERVIS (Terveempi Itä-Suomi) on terveyden edistämi-
sen hanketta. Hanke toimii Etelä- ja Pohjois-Savon sekä Pohjois-Karjalan alu-
eella. Hanke on saanut sosiaali- ja terveydenhuollon kehittämishankkeiden 
valtionavustusta ajalle 1.1.2013–31.10.2015. Hankkeesta voi lukea netissä li-
sää linkistä: http://tervishanke.wordpress.com/ 
 
Hynynen halusi keskustella vanhusneuvoston kanssa, miten hyvinvointi näkyy 
Kiuruvedellä. Kansalaisilta kerätään palautetta toimintojen kehittämistä varten 
ja liikuntasihteeri Lassi Myllylä on Hyvinvointityöryhmän vetäjä Kiuruvedellä.  
Esille tuli eri järjestöjen yhteistyö, kylätoimikuntien ja yhdistysten aktiivinen 
toiminta. Liikunta palvelut saivat kiitosta. Esteettömyydessä löytyi vielä kor-
jaamisen paikkoja, kuten liian korkeat ja terävät kadunreunat kevyen liiken-
teenväylälle tultaessa tai poistuttaessa. Huolenaiheina nousivat esiin haja-
asutusalueen kulkumahdollisuudet, yleinen turvallisuus/ turvattomuus, ham-
maslääkäripalvelut ja yksinäisyys. 
 
Palautetta tuli myös asiakaslähtöisestä toiminnasta tai sen puuttumisesta. 
 
Tervis Järjestää keväällä 2015 järjestöille oman info-päivän. 

 

 
8§. Vanhusneuvoston toimintasuunnitelman hyväksyminen vuodelle 2015 
  

Toimintasuunnitelma hyväksyttiin ja se laitetaan pöytäkirjan liitteeksi. Vanhus-
neuvosto ei ole saanut riittävää selvitystä vuoden 2014 kuluista eikä tietoa, 
paljonko määrärahaa on varattu vuodelle 2015. Kokouksen aikana nousi esiin 
kaupungin talousarviossa ollut summa 13 000 €. Tämä sisältää muutakin toi-
mintaa kuin vanhus- ja vammaisneuvoston toiminnan.  

 
9§. Muut asiat 
 

Elsa Sivonen esitti, että Kulttuuritalolle voisi järjestää jotain yhteistä  
Ystävänpäivän teemalla 12.2.2015 klo 13:00. Kulttuuritalo on varattava ja 
mainoksia varten on toimitettava sisältö mahdollisimman pian käsiteltäväksi. 
Ohjelman runkoa suunnitelaessa esille nousi seuraavia ehdotuksia: lapset, 
Ake Pääkkö, yhteislaulua, Elsan sittiäistango, kahvit…. 
 

10§. Seuraava kokoontuminen 
 

Torstaina 19.2.2015 klo 13:00 Virranrannassa.  
 

 
 
 
 
Marketta Venäläinen  Maarit Laaksorinne 
puheenjohtaja   sihteeri 

http://tervishanke.wordpress.com/

